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Jakie prognozy na koniec roku?

Inwestycyjny bilans trzech kwartałów
Minęły trzy kwartały

bieżącego roku. Już
dziś można ocenić, na
ile plan inwestycji,
przyjęty na rok 2010
w mieście i na terenie
gminy Przysucha, zo-
stanie wykonany.

W grudniu 2009 roku
publikowaliśmy wykaz

zadań do realizacji w roku bieżącym.

Wśród nich były między innymi: bu-
dowa kanalizacji sanitarnej w miejs-

cowości Janików (w ulicach: Połu-

dniowa, Krótka, Starowiejska),budo-
wa kanalizacji sanitarnej w miejs-

cowościach: Lipno oraz Skrzyńsko
(ulice: Warszawska i Kościuszkow-

ców), budowa kolejnych 35 sztuk

przydomowych oczyszczalni ście-
ków, budowa sieci wodociągowej

w miejscowościach: Długa Brzezina

i Kolonia Szczerbacka, przebudowa
drogi gminnej w ciągu ulic: Słonecz-

na-Dembińskich-Kusocińskiego-Spo-

rtowa-Tarnowskiej w Przysusze,
przebudowa ul. Cichej w Przysusze -

etap II, budowa drogi Janików-Smo-

gorzów - etap II, termomodernizacja
dachów oraz wymiana stolarki

okiennej i drzwiowej w budynku
PSP w Ruskim Brodzie, budowa

świetlic w Pomykowie i Woli Wię-

cierzowej, budowa boisk "Orlik"
oraz przebudowa Placu Kolberga

i budowa strefy gospodarczej

w Przysusze.
W planach inwestycyjnych na rok

bieżący znalazły się też takie zadania

jak: opracowanie dokumentacji tech-
nicznej na budowę sieci wodociągo-

wej w miejscowości Hucisko, na bu-

dowę kanalizacji sanitarnej w miejs-
cowości Janików w ul. Ogrodowej,

na zagospodarowanie Centrum Wsi

w Smogorzowie, na przebudowę

ulic: Jałowcowej i Wrzo-
sowej w Przysusze, na

przebudowę dróg gmin-
nych: Lipno - Pomyków

wraz z oświetleniem,

ulic: Południowej i Krót-
kiej w miejscowości Ja-

ników, drogi Beźnik - Ja-

mki, ulicy Kościuszkow-
ców w m. Skrzyńsko,

opracowanie dokumentacji technicz-

nej i wykonanie boiska wielofunk-
cyjnego w miejscowości Skrzyńsko.

- Wszystkie wymienione zadania

inwestycyjne realizowane są zgodnie
z planem - informuje Tadeusz Toma-

sik Burmistrz Gminy i Miasta Przy-
sucha. - Część tych przedsięwzięć

została już zakończona:

- zakończono budowę kanalizacji
sanitarnej w Skrzyńsku i Lipnie,

- wybudowany został kompleks

sportowy w ramach Programu "Moje
Boisko ORLIK 2012"

- wybudowano kolejne boisko

wielofunkcyjne do gier zespołowych
przy PSP w Skrzyńsku,

- zmodernizowano Plac Kolberga

w Przysusze inne są w trakcie reali-
zacji.

Zaawansowanie robót przy budo-
wie strefy gospodarczej, wodociągu

w Długiej Brzezinie i Koloni Szczer-

backiej jest bardzo duże. Osobiście
cieszy mnie rozwój jednorodzinnego

budownictwa mieszkaniowego na

działkach przeznaczonych w tym ce-
lu przez gminę. Wszystkich miesz-

kańców tego nowego "osiedla Dem-

bińskich" ucieszy zapewne wiado-
mość, że podpisaliśmy umowę na

przebudowę dróg gminnych w ciągu

ulic: Słoneczna - Dembińskich - Ku-
socińskiego - Sportowa - Tarnows-

kiej. Inwestycja jest realizowana

z udziałem środków Europejskiego

Funduszu Rozwoju Regionalnego

w ramach Regionalnego Programu

Operacyjnego Województwa Mazo-

wieckiego 2007-2013. To łącznie po-

nad dwa kilometry jezdni, która zys-

ka nową nawierzchnię, będą też cho-
dniki dla pieszych i wykonana kana-

lizacja deszczowa. Podpisana została
też umowa z wykonawcą na budowę

kanalizacji sanitarnej w Janikowie.

Prace rozpoczną się w miesiącu paź-
dzierniku br.

W tym miesiącu oddaliśmy do

użytku świetlicę wiejską w Pomyko-

wie. Obiekt jest nowy, zrealizowany

z udziałem środków Europejskiego

Funduszu Rolnego na rzecz Progra-

mu Rozwoju Obszarów Wiejskich.

Przystąpiliśmy do wykonania analo-

gicznego Wiejskiego Ośrodka Kul-

tury w Woli Więcierzowej. Zrealizo-

waliśmy zaplanowane prace w bu-

dynku Publicznej Szkoły Podstawo-

wej w Ruskim Brodzie, co sądzę,

uprzyjemniło odbycie w placówce
uroczystości jubileuszu 50 lat jej ist-

nienia.
Oceniam, że rok bieżący będzie na

pewno rekordowym pod względem

wartości wykonanych zadań. Nie ma
też zagrożenia ani finansowego, ani

organizacyjnego dla wykonania za-

planowanych inwestycji.

Na "osiedlu Dembińskich" ulice zyskają nową nawierzchnię.

Instalowanie barier na wiadukcie kolejowym
to ostatnie prace przy budowie drogi Smogorzów - Janików.

Już po dzwonku
Rok szkolny 2010⁄2011 we wszys-

tkich szkołach na terenie gminy

i miasta Przysucha rozpoczął się jak

zwykle bardzo uroczyście. Uczniów,

tych już uczęszczających do szkół

i tych, którzy po raz pierwszy prze-

kroczyli szkolne progi, przywi-

tali dyrektorzy placówek i wy-

chowawcy klas. Wrzesień za-

tem minął już pod znakiem na-

uki. Przypomnijmy jak ten pier-

wszy dzień w nowym roku

szkolnym przywitali uczniowie

Publicznej Szkoły Podstawowej

nr 2 w Przysusze.

1 września na wspólnym ape-

lu uczniowie oraz nauczyciele

Publicznej Szkoły Podstawowej

nr 2 w Przysusze uroczyście

powitali rok szkolny 2010⁄2011.

Z nowymi siłami i mnóstwem zapału

do nauki i zabawy w szkole goto-

wych jest 234 uczniów. Będą oni

pracować w jedenastu oddziałach,

w tym w oddziale "0" dla pięciolat-

ków, oddziale "0" dla sześciolatków

oraz klasach 1-6. Dyrektor PSP

2 Ewa Kania bardzo serdecznie po-

witała nauczycieli, rodziców

i uczniów, szczególnie tych, którzy

progi szkoły przekroczyli po raz pie-

rwszy. Wyraziła jednocześnie zado-

wolenie z faktu, że wszyscy bez-

piecznie spędzili wakacje i w dobrej

formie rozpoczynają naukę i pracę.

Życzyła wszystkim jak najwięcej

wytrwałości na cały nowy rok szkol-

ny. Następnie głos zabrała przewod-

nicząca Rady Gminy i Miasta Przy-

sucha Krystyna Bielawska, która

w imieniu swoim oraz władz gminy

również życzyła uczniom i nauczy-

cielom pełnego sukcesów roku szko-

lnego. Na zakończenie apelu wice-

dyrektor szkoły Bożena Bomba

przypomniała o przeprowadzo-

nej w czerwcu zbiórce pod has-

łem "Szkoła dla szkoły" na

rzecz poszkodowanych w po-

wodzi mieszkańców gminy

Wilków i poinformowała

uczniów oraz rodziców, iż uda-

ło się zebrać 750 złotych. Rok

szkolny uczniowie PSP nr

2 rozpoczęli z bagażem dob-

rych życzeń, zapasem energii

i pozytywnym nastawieniem

do wytrwałej pracy.

Inga Dubaj
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Rejonowy Konkurs Plastyczny PCK

Uroczyste pożegnania
krwiodawców - maturzystów

Ponad sześćdziesiąt plakatów na-

płynęło na konkurs ogłoszony przez

Zarząd Rejonowy PCK w Przysusze.

Wśród uczestników wyróżnili się

także reprezentanci szkół i innych

placówek oświatowych z całej gmi-

ny. Ponieważ poziom nadesłanych

prac był wysoki i wyrównany zwie-

lokrotniono liczbę laureatów. W ka-

tegorii uczniów szkół gimnazjalnych

laureatami zostali Natalia Gizińska,

Maria Tomaszewska, Monika Chy-

lak i Weronika Pakosz z Publicznego

Gimnazjum w Przysusze. W katego-

rii uczniów szkół podstawowych

zwyciężyli Paulina Kozieł, Julia Wa-

mil i Julia Kaleta z PSP nr 1 w Przy-

susze oraz Małgorzata Chylak z PSP

w Skrzyńsku. W kategorii uczniów

szkół ponadgimnazjalnych wyróż-

niono Agnieszkę Gajewiak i Angeli-

kę Andrzejczyk z ZS nr 1 w Przysu-

sze. W kategorii innych placówek

oświatowych laureatami zostali Elż-

bieta Włodarczyk, Agnieszka Duda,

Agnieszka Pieniąca i Beata Snop-

czyńska z Warsztatów Terapii Zaję-

ciowej w Przysu-

sze. Wszyscy

uczestnicy konku-

rsu otrzymają dyp-

lomy i nagrody

książkowe.

Zarząd Rejono-

wy PCK w Przysu-

sze uroczyście po-

żegnał absolwen-

tów szkół ponad-

gimnazjalnych -

uczestników hono-

rowego krwiodaw-

stwa. W Zespole Szkół nr 1 im. Jana

Pawła II w Przysusze 58 krwiodaw-

ców wyróżniono upominkami książ-

kowymi oraz dyplomami Mazowie-

ckiego Zarządu Okręgowego PCK.

Również 64 krwiodawców, którzy

zakończyli naukę w Zespole Szkół

nr 2 im. Ludwika Skowyry w Przy-

susze nagrodzono książkami i dyp-

lomami.

Podziękowali za pomoc
Mieszkańcy gminy Cisek poszkodowani podczas powodzi w maju br.

podziękowali Zarządowi Rejonowemu PCK w Przysusze za okazaną
życzliwość, współczucie i darowiznę. Na rzecz powodzian kwestę prowa-
dzili wolontariusze z Przysuchy (na zdjęciu). Powódź w gminie Cisek
zniszczyła budynki mieszkalne, zabudowania gospodarcze i uprawy
w ośmiu z czternastu sołectw.

Młodzież pielgrzymowała do Studziannej

Pomimo niesprzyjających warun-

ków atmosferycznych 11 września

o godzinie 8. rano wyruszyła sprzed

kościoła św. Jana Nepomucena

w Przysusze II Piesza Pielgrzymka

Młodzieży do Sanktuarium św. Ro-

dziny w Studziannej. Pielgrzymka

zorganizowana została z racji roz-

poczęcia roku szkolnego oraz zbli-

żającego się święta patrona mło-

dzieży św. Stanisława Kostki.

Trasa liczyła 32 km. Pomimo du-

żej odległości stawiło się 140 osób,

w tym uczniowie Publicznego Gim-

nazjum w Przysusze oraz szkół po-

nadgimnazjalnych znajdujących się

na terenie miasta, a także grupa

studentów i sympatyków pielgrzy-

mki. Wszyscy pełni werwy i pozy-

tywnie nastawieni do pogody wyru-

szyli na pielgrzymi szlak. Zaowo-

cowało to poprawą pogody, a nawet

przebłyskami słońca. Także pod-

czas drogi nie było czasu na nieza-

dowolenie, gdyż pielgrzymi byli

bardzo gościnnie witani na trasie

przemarszu. Szczególne podzięko-
wania należą się mieszkańcom

Krzesławic i ks. proboszczowi

z Drzewicy za przygotowanie ciep-
łych posiłków. O godz. 18.15 pąt-

nicy ze śpiewem na ustach dotarli

do sanktuarium w Studziannej
i uczestniczyli w mszy świętej koń-

czącej pielgrzymkę. O godz. 20.

wszyscy w dobrych nastrojach

wsiedli do autokarów i powrócili do
domów. Już dziś zapraszamy na

kolejną pielgrzymkę w przyszłym

roku.

Organizatorzy pielgrzymki dzię-

kują Burmistrzowi Gminy i Miasta

Przysucha za użyczenie autokaru

gminnego, który pomógł młodzieży

w szybkim i bezpiecznym powrocie

do domu.

Rodzice dzieci niepełnosprawnych z Przysuchy ucze-

stniczyli w pikiecie, w Warszawie

Postulaty złożone

16 osób z Przysuchy, głównie
mam dzieci niepełnosprawnych,
uczestniczyło 9 września br. w pi-
kiecie przed Kancelarią Prezesa
Rady Ministrów i Sejmem RP. Pi-
kietę zorganizowało internetowe
forum rodziców dzieci niepełno-
sprawnych "Razem możemy wię-
cej".

- Byłam zaskoczona ilością rodzi-
ców przybyłych do Warszawy nie-
mal z całej Polski - mówi Jolanta

Helman, mieszkanka Przysuchy, ko-
ordynatorka uczestnictwa w pikiecie

przysuskiej grupy. - To dowodzi, że
istnieje pilna potrzeba wielu ustawo-

wych zmian dotyczących rodzin wy-
chowujących niepełnosprawne dzie-

ci - dodaje.

Manifestujący przekazali na ręce

premiera szereg postulatów, dotyczą-

cych między innymi: uznania opieki

nad osobami niepełnosprawnymi

w warunkach domowych za pracę

zawodową, podwyższenia kwoty

świadczenia i zasiłku pielęgnacyjne-

go, podwyższenia podstawy wymia-

ru składek emerytalno-rentowych

i wydłużenia okresu ich odprowa-

dzania, wprowadzenia rozwiązań

prawnych ułatwiających rodzinom

osób niepełnosprawnych powrót do

pracy, wprowadzenia rozwiązań pra-

wnych umożliwiających przynaj-

mniej raz w roku wyjazd niepełno-

sprawnego na turnus rehabilitacyjny,

wsparcia rodzin w opiece nad osoba-

mi niepełnosprawnymi, podniesienie

renty socjalnej do najniższej krajo-

wej.

- Ten wyjazd był dla mnie osobiś-

cie szczególnym doświadczeniem,

ponieważ okazało się, że nawet tu,

na terenie miasta, gminy czy powiatu

przysuskiego, my rodzice niepełno-

sprawnych dzieci, nie znamy się na-

wzajem. Zorientowałam się też, że

niektórym rodzicom brakuje wiedzy

na temat pomocy, jaką mogą uzys-

kać w miejscu zamieszkania. A prze-

cież zakres takiej pomocy jest duży -

dodaje Jolanta Helman.
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Sesja Rady Gminy i Miasta
w dwóch odsłonach

Rozmowy o budżecie

Informacja o wykonaniu budże-

tu za I półrocze br. była tematem

pierwszej części sesji Rady Gminy

i Miasta Przysucha w czwartek 23

września. Radni zapoznali się

z oceną budżetu wystawiona przez

Regionalną Izbę Obrachunkową.

RIO pozytywnie oceniło gospodar-

kę finansową gminy. Radni w dys-

kusji podkreślali, że wszystkie za-

dania inwestycyjne są realizowane

zgodnie z planem. - Warto było

czekać - powiedział radny Stani-

sław Szustka, odnosząc się do koń-

czącej się właśnie budowy boisk

Orlik. Kompleks sportowy, który

w ubiegłym roku z uwagi na nie-

rzetelność wykonawcy musiał po-

czekać na zrealizowanie, dziś, we-

dług oceny radnych, dzięki nowe-

mu wykonawcy, jest jednym z naj-

lepiej jakościowo wykonanych Or-

lików. Radni nie podjęli decyzji

wobec prośby dyrekcji przysuskie-

go szpitala w sprawie udzielenia

przez gminę pomocy finansowej

na zakup sprzętu medycznego do

poradni chirurgicznej. - Kończy

się rok, środki finansowe gminy są

już rozplanowane, a za dwa mie-

siące kończy się kadencja Rady.

W tej kadencji gmina, mając na

uwadze dobro wszystkich miesz-

kańców udzielała takiego wsparcia

powiatowemu szpitalowi, lecz ko-

lejną decyzję winna podjąć już no-

wo wybrana Rada Gminy i Miasta

- orzekli radni. Podziękowali też

burmistrzowi Tadeuszowi Tomasi-

kowi za sprawną realizację tegoro-

cznego budżetu.

Otwarcie Wiejskiego
Ośrodka Kultury
w Pomykowie

Kontynuacja sesji Rady Gminy

i Miasta w miejscowości Pomy-

ków była tą częścią pracy radnych,

którą śmiało można nazwać przy-

jemną. Uroczyście oddano tego

dnia do użytku mieszkańcom Po-

mykowa nowo wybudowany Wiej-

ski Ośrodek Kultury. Inwestycja

była współfinansowana ze środ-

ków Unii Europejskiej w ramach

działania: Odnowa i Rozwój Wsi

Programu Rozwoju Obszarów

Wiejskich na lata 2007-2013. Na

uroczystość otwarcia świetlicy

przyszli mieszkańcy Pomykowa,

sołtysi ościennych sołectw, przed-

stawiciele wykonawcy inwestycji,

pracownicy Urzędu Gminy i Mias-

ta współpracujący przy projekcie.

Przybyłych przywitał sołtys Pomy-

kowa Czesław Rzeźnik. Obiekt

poświęcił ks. dziekan Stani-

sław Traczyński.

- Przekazujemy miesz-

kańcom Pomykowa obiekt

nowy, wyposażony w salę

komputerową i sprzęt audio-

wizualny - powiedział pod-

czas uroczystości Burmistrz

Gminy i Miasta Przysucha

Tadeusz Tomasik. - Życzę

wszystkim, dzieciom, mło-

dzieży i dorosłym, aby

z niego korzystali w pełni,

a on służył im jak najlepiej.

W imieniu mieszkańców

Pomykowa burmistrzowi

Tadeuszowi Tomasikowi,

przewodniczącej Rady Gmi-

ny i Miasta Krystynie Biela-

wskiej, radnym i wszystkim,

którzy przyczynili się do po-

wstania w Pomykowie Wiej-

skiego Ośrodka Kultury po-

dziękowała Emilia Siciarz.

- Teraz mamy doskonałe

warunki, by się spotkać, zro-

bić zebranie, zorganizować

święcenie na Wielkanoc.

Obiekt jest wspaniały, a ja

jestem pełna podziwu, że

w tak szybkim tempie został

wybudowany. Jest ozdobą

naszej wsi - powiedziała

Emilia Siciarz.

Z zainteresowaniem

wszyscy oglądali pomiesz-

czenia wewnątrz budynku

świetlicy, chwalili estetycznie

i funkcjonalnie wykonane zaple-

cze sanitarno - gospo-

darcze i najdłużej za-

trzymywali się w sali

komputerowej i audio-

wizualnej, gdzie wzrok

przyciągał wielkich

rozmiarów monitor

plazmowy. Tam też

spotkaliśmy wyjątko-

wą osóbkę, Milenkę

Nowocińską. Ta 10-le-

tnia dziewczynka, mie-

szkanka Pomykowa

była pierwszym, uro-

dzonym w 2000 roku

obywatelem Gminy

Przysucha. Przyszła na

świat 1 stycznia 2000

roku, dziś jest uczen-

nicą IV klasy Publicz-

nej Szkoły Podstawo-

wej nr 1 w Przysusze.

Milence towarzyszyły koleżanki

i dziadek Wiesław Brzyk.

- Można wodzów pochwalić za

to co zrobili - powiedział pan Wie-

sław, nie kryjąc zadowolenia, że

jego wnuki będą mogły spędzać

wolny czas w tak dobrych warun-

kach.

Uroczystość otwarcia Wiejskie-

go Ośrodka Kultury uatrakcyjnił

wspólny poczęstunek. Gorący bi-

gos, słodycze i owoce smakowały

wszystkim. Rolę gospodarzy peł-

nili pracownicy przysuskiego Do-

mu Kultury. Świetlica w Pomyko-

wie jest jedenastą w gminie, nad

którą pieczę sprawuje Dom Kul-

tury. A kolejna już w budowie. To

analogiczny Wiejski Dom Kultury

w Woli Wieńcierzowej.
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Pięć minionych lat
mojego miasta

Zanim przejdę do meritum, po-
zwólcie Szanowni Czytelnicy na kil-

ka zdań natury ogólnej. Postęp jaki

dokonuje się w świecie jest wypad-

kową ludzkich potrzeb. Tak jest od

wieków. Jest on kategorią obiektyw-

ną i nie są znane jego granice. Dla

poparcia tej tezy posłużę się przy-
kładem Internetu. Potrzeba znalezie-

nia środka dla międzyludzkiej ko-

munikacji, komunikacji błyskawicz-

nej, była matką jego narodzin. Speł-

nia on dziś w życiu społeczeństw

wielorakie funkcje. Ma on - jak wie-

le technicznych wynalazków - plusy
i minusy, ale tych pierwszych jest

więcej. Postęp w wielu dziedzinach

życia dokonuje się w świecie, w po-

szczególnych krajach, w tym rów-

nież w Polsce, w jej miastach

i wsiach. Uczestniczy w tym rów-

nież nasze miasto. Na co dzień, wo-
bec szybkiego tempa życia, być mo-

że nie zauważamy zachodzących

w mieście zmian. Od pięciu lat mie-

szkam ponownie w Przysusze

i z uwagą je obserwuję. Wszyscy

wiemy, że aby rozwój miasta miał

miejsce, muszą być spełnione okreś-
lone warunki. Są nimi m.in.: właś-

ciwie przywództwo, zarządzanie

oraz kapitał społeczny w formie za-

angażowania się mieszkańców, in-

stytucji i organizacji na rzecz po-

stępu lokalnego środowiska. Te wa-

runki są w Przysusze spełnione. Ra-
my tego tekstu nie pozwalają na

szersze odniesienie się do zmian,

jakie tu zaszły w ciągu minionych

pięciu lat. Zatem odniosę się tylko

do kilku przedsięwzięć o znaczącym

charakterze. Jest rzeczą oczywistą,

że potrzeby mieszkańców, ich ocze-
kiwania są zawsze większe od real-

nych dokonań, ale myślę, że to co

było możliwe w istniejących warun-

kach kryzysu gospodarczego zostało

osiągnięte.

Podjęte i zrealizowane zadania

świadczą o tym, że znajdujące się
w dyspozycji miasta środki finan-

sowe zostały właściwie spożytkowa-

ne. W rozwoju miasta uczestniczą

nie tylko władze: Rada Gminy

i Miasta, burmistrz, Urząd i jego

agendy, ale również mieszkańcy,

przedsiębiorcy, handlowcy. Ich
udział w tym procesie wyrażał się

w inwestowaniu środków w rozwój

swoich jednostek gospodarczych.

Wpływało to na systematyczną

zmianę oblicza Przysuchy. To jest

godne podkreślenia. Nie uczestniczę

w życiu politycznym miasta, ale my-

ślę, że pozytywny udział w jego

rozwoju ma też istniejąca tu opozy-

cja, która w konstruktywny sposób

może wpływać na decyzje radnych.

A indywidualni mieszkańcy? Oni

też, poprzez budowę obiektów mie-

szkalnych, gospodarczych i innych

mają udział w kreowaniu lepszego

wizerunku Przysuchy.

Udajmy się więc na spacer po

mieście. Kolejność spostrzeżonych

przeze mnie przedsięwzięć jest przy-

padkowa i nie oceniam ich według

rangi. To na przykład Publiczna

Szkoła Podstawowa nr 2 - inwesty-

cja niezwykle potrzebna, uzupełnia-

jąca bazę oświatową w mieście bois-

ko wielofunkcyjne przy Publicznej

Szkole Podstawowej nr 1, które

umożliwia dzieciom i młodzieży

rozwijanie swoich zainteresowań

sportowych; budowa osiedla miesz-

kaniowego w dawnym sadzie hr.

Dembińskiego, gdzie ze środków

własnych mieszkańców, na dział-

kach przeznaczonych przez miasto,

powstaje osiedle domów jednoro-

dzinnych, estetyczne i ładne archite-

ktonicznie; wyremontowany budy-

nek Domu Kultury, tak od ze-

wnątrz jak i wewnątrz; rondo im.

W. Witosa na skrzyżowaniu ulic
Legionów i Przemysłowej, które

polepszyło bezpieczeństwo ruchu

drogowego, czego doświadczamy na

co dzień; zmodernizowane ulice

i nowe chodniki, np. ulice: Brzozo-

wa, Świętokrzyska, J. Ściegiennego,

Targowa, Cicha oraz Plac 3 Maja,

Plac im. Kardynała Stefana Wyszyń-

skiego. Pożyteczności tych remon-

tów nie trzeba uzasadniać: wyposa-

żenie szkół podległych miastu
w Internet, który w sposób rewolu-

cyjny zmienił techniki komunikacji

międzyludzkiej, poszerzył horyzonty

widzenia świata; przebudowa Pla-
cu Oskara Kolberga, któremu po-

święciłem tekst w 20. numerze In-

formatora Przysuchy z lipca br. Dziś

mogę go uzupełnić przekonaniem,

że zmiana wyglądu Placu jest uda-

nym przedsięwzięciem; budowa

strefy gospodarczej - jedno z głów-

nych zadań inwestycyjnych miasta.

Obiekt jest w fazie realizacji. Wła-

dzom administracyjnym Przysuchy

należą się słowa uznania za konsek-

wentne doprowadzenie tej inwesty-

cji do stanu wykonawstwa, za stara-

nia o uzyskanie środków finanso-

wych na ten cel m.in. z Unii Euro-

pejskiej. Przysucha uzyska obiekt,

którego nie powstydziłoby się nieje-

dno z większych miast w Polsce.

Widać to po zakresie projektu. Wpi-

suje się on w handlowy charakter

miasta, wywodzący się od czasu na-

dania mu przed wiekami, przez króla

Augusta III praw do organizowania

targów i jarmarków; sfera działal-

ności kulturalnej, gdzie w minio-

nym pięcioleciu poszerzył się, przy

ewidentnym wsparciu władz miasta,

zasób bibliograficzny o tematyce

związanej z ziemią przysuską. Wy-

dane prace np. Roberta Fidosa,

ks.dr.Dariusza Patera, Katarzyny

Markiewicz czy Agnieszki Zarych-

ty-Wójcickiej wzbogacają obszar

kultury w naszym mieście. Inspirują-

cą rolę odgrywa tu Towarzystwo

Kulturalne im. Oskara Kolberga,

wydawca wielu opracowań. Ewene-

mentem na skalę krajową jest ist-
niejący w Przysusze Nauczycielski

Chór "Canto", który występami ar-

tystycznymi uświetnia wiele uroczy-

stości o charakterze patriotycznym

i okolicznościowym. Swoistą wizy-
tówką miasta są Dni Kolbergowskie

i Dni Przysuchy. Imprezy te znane

są z chwalebnego kultywowania kul-

tury ludowej naszego regionu. Pozy-

tywem w krzewieniu kultury muzy-
cznej jest działalność miejscowej or-

kiestry dętej, działającej przy Domu

Kultury. Dużą rolę w kształtowaniu

świadomości historycznej, w oddzia-

ływaniu intelektualnym na miejsco-
we środowisko spełnia Muzeum im.

Oskara Kolberga. Wszystko to ma

niewątpliwie pozytywny wpływ na

kreowanie oblicza kulturalnego

Przysuchy.

Natura człowieka jest przewrotna.
Zazwyczaj chętniej krytykujemy,
aniżeli doceniamy. Częściej ekspo-
nujemy nasze oczekiwania, przy-
jmując to co już jest zbudowane za
normalne. Stawiam więc na wagę
uczciwie moje spojrzenie na inwes-
tycyjne osiągnięcia miasta i moje
oczekiwania. Widzę potrzebę roz-
wiązania zabudowy narożnika ulic:
Warszawskiej i Krakowskiej. Obec-
ny stan pozostaje w kontraście
z przebudowanym Placem Oskara
Kolberga. Uporządkowania wymaga
odcinek trasy przejazdowej ze
wschodu na zachód przez ul. Krako-
wską. Usprawnienie i poprawę bez-
pieczeństwa w ruchu drogowym
spełniłoby wybudowanie rond przy
stacji benzynowej, na skrzyżowaniu
ulic Legionów i Radomskiej oraz
przy PSP nr 1.

Napisałem ten tekst jako zwykły
obywatel, jego treść ma osobisty,
subiektywny charakter. Żywię jed-
nak przekonanie, że władze miasta
kontynuować będą konstruktywną,
pożyteczną - tak jak dotychczas -
działalność, w której imperatywem
nadrzędnym będzie harmonijny roz-
wój Przysuchy.

Edward Pawlik
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Zalane wodą łąki w sołectwie Krajów

Dyplom dla najlepszego rolnika
Mirosław Morawski radny Gminy i Miasta Przysucha znalazł się w gronie

najlepszych rolników powiatu przysuskiego i został nagrodzony dyplomem

uznania podczas tegorocznych Dożynek Powiatowych. Dyplom z podzięko-

waniem za ciężką pracę Mirosław Morawski otrzymał z rąk starosty przysus-

kiego. Mirosław Morawski wraz z żoną Beatą zajmuje się uprawą wiśni

i czarnej porzeczki. Mieszka w Pomykowie. Analogicznym dyplomem uzna-

nia zostali uhonorowani także mieszkańcy Pomykowa Mariusz i Wioletta

Dębscy, właściciele sadów jabłoniowych.

W 600. rocznicę wielkiej bitwy
Harcerze z Hufca ZHP Przysucha uczestniczyli w XXXIX

Ogólnopolskim Zlocie Grunwaldzkim

W dniach od 13 do 18 lipca odbył

się XXXIX Ogólnopolski Harcerski

Zlot Grunwaldzki, poświęcony 600.

rocznicy bitwy w roku 100-lecia har-

cerstwa. Uczestniczyło w nim blisko

2700 harcerzy i skautów z Polski,

Litwy, Czech, Szwecji, Białorusi

i Kanady. W tej niezwykle liczebnej

grupie nie zabrakło harcerzy repre-

zentujących Hufiec ZHP z Przysu-

chy. Wszyscy biorący udział w zlo-

cie zostali przydzieleni do gniazd.

Nasi harcerze otrzymali przydział do

gniazda Mazowiecko-Sandomiers-

kiego. Pierwszego dnia rozbijano na-

mioty i organizowano życie w każ-

dym z gniazd. Na uczestników cze-

kały liczne zajęcia o różnorodnej

tematyce. W biegu na orientację

udział wzięły dwa patrole harcerzy

z przysuskiego hufca, odnosząc duży

sukces. Jeden patrol zajął trzecie,

a drugi piąte miejsce, co przy takiej

ilości patroli nie było łatwym zada-

niem. Na Wzgórzu Grunwaldzkim

odbył się apel prezydencki. Teren

uroczystości otoczony był barierka-

mi, a przy wejściu każdy harcerz był

skrupulatnie sprawdzany przez funk-

cjonariusza BOR. W uroczystym

apelu uczestniczyli: prezydent RP

Bronisław Komorowski, prezydenci

Litwy, Mołdawii, Rumunii, przewo-

dniczący Parlamentu Europejskiego

Jerzy Buzek oraz Mistrz Zakonu

Krzyżackiego ks. dr Bruno Platter.

Pięknie wyglądała defilada kompanii

reprezentacyjnych Wojska Polskiego

i Armii Litewskiej. Przed przyjaz-
dem na zlot każdy z uczestników

zobowiązany został, realizując zada-
nie przedzlotowe, do przygotowania

stroju średniowiecznego. Pięknie
i barwnie wyglądało, kiedy

wszyscy ubrani w te stroje

zjawili się na apelu, a po
jego zakończeniu zatańczyli

poloneza. Było na co popat-
rzeć! Około 1500 harcerzy

w strojach średniowiecznych

tańczących poloneza… To
był chyba jeden z najliczniej

obsadzonych polonezów
w Polsce, a może i na świe-

cie. Do licznych atrakcji na

pewno można zaliczyć
udział w występach zespo-

łów w amfiteatrze, w czuwaniu na
Wzgórzach Grunwaldzkich, w proje-

kcie "czytanie nocą", festynie wielu

kultur. Kulminacyjnym punktem zlo-
tu była inscenizacja bitwy pod Grun-

waldem. Około 150 tysięcy osób
oglądało rekonstrukcję największej

bitwy średniowiecza Grunwald

2010. W inscenizacji, w upale i tem-
peraturze powyżej 40 stopni Cels-

jusza, brało udział ponad dwa tysiące
rycerzy chorągwi polskich i krzyżac-

kich. Ostatniego dnia zlotu harcerze

zmierzyli się z ulewną burzą. W de-
szczu pakowali namioty, ekwipunek,

a po apelu pożegnalnym ruszyli
w drogę powrotną. Pełni niezapom-

nianych wrażeń.

phm. Marek Turek

Towarzyskie Zawody Spławikowe o Puchar Burmistrza

Była taaaka ryba!
12 października br. nad zalewem

w Toporni odbyły się Towarzyskie

Zawody Spławikowe o Puchar Bur-

mistrza Gminy i Miasta Przysucha.

W zawodach udział wzięło 18 zawod-

ników w dwóch kategoriach wieko-

wych: seniorzy i kadeci. Sędzią głów-

nym zawodów był Andrzej Lipiński,

sędzią wagowym natomiast Tomasz

Giziński. W kategorii "Senior" zwy-

cięzcą został Janusz Górnik z wyni-

kiem 4970 g, drugie miejsce zajął

Jarosław Górnik - 1720g, miejsce

trzecie Norbert Tokarski z wynikiem

920g. W kategorii "Kadet" pierwsze

miejsce zdobył Piotr Bomba z wyni-

kiem 500g, drugie Bartosz Chylak -

150g. Zwycięzcy i uczestnicy otrzy-

mali nagrody w postaci sprzętu węd-

karskiego, ufundowanego przez

Urząd Gminy i Miasta Przysucha oraz

Polski Związek Wędkarski Koło Nr

20 w Przysusze. Nagrody, w imieniu

Burmistrza Gminy i Miasta Przysu-

cha wręczył Sekretarz Gminy i Mias-

ta Stanisław Wiaderek.

Woda z dołu i z góry
Podtopienia pól i łąk, woda,

która podchodziła pod domo-

stwa, to skutki obfitych opadów

deszczu w minionym miesiącu.

Ucierpieli mieszkańcy kilku so-

łectw na terenie gminy Przysu-

cha.

W połowie września odwiedzili-

śmy Krajów, gdzie skutki obfitych

opadów deszczu były wyjątkowo

dokuczliwe dla mieszkańców. Pod

wodą znalazło się większość łąk

i pastwisk.

- Woda podeszła niemal pod sa-

me zabudowania, a łąki, która jest

zaraz za moim gospodarstwem, nie

było widać spod wody. To był

jeden wielki ocean - mówi Zofia

Nowak, mieszkanka Krajowa. -

Nie mieliśmy gdzie wypasać krów,

a część siana po prostu zgniła.

- Kilkakrotnie monitorowałem za-

lane wodą tereny, także w miejs-

cowości Krajów - mówi Zbigniew

Augustyniak dyrektor Przysuskiej

Służby Komunalnej. - Interwenio-

wali mieszkańcy i radny Marek Ki-

lianek. Sprawdzaliśmy przepusty

pod drogami, były one drożne, ale

niestety zarośnięte rowy melioracyj-

ne hamowały odpływ wody. Utrzy-

manie rowów melioracyjnych jest

w gestii Rejonowego Związku Spó-

łek Wodnych. Ponadto w bieżącym

roku sytuacja była wyjątkowo trud-

na, swoje zrobiła bardzo śnieżna zi-

ma, a resztę dopełniły ulewne desz-

cze.

- Przeżyliśmy trudne dni z wodą

pod stopami i wodą padającą z gó-

ry, ale na szczęście powódź nie

dotknęła naszych domów i zabu-

dowań gospodarczych - mówi

mieszkanka Krajowa. - Miejmy

nadzieje, że teraz pogoda będzie

łaskawsza.
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Brąz dla siatkarek z Przysuchy
Drużyna UKS Tempo w dniach

od 3 do 5 września brała udział
w Międzynarodowym Turnieju
w Piłkę Siatkową Dziewcząt o Pu-
char Starosty Powiatu Kozienice.
Siatkarki pojechały tam na za-
proszenie Jerzego Sempolińskie-
go, trenera drużyny kozienickiej.

W zmaganiach brało udział dzie-
sięć drużyn, m.in. z Kozienic, War-
szawy, Puław, Mysiadła, a także
zawodniczki z Czech i Rumunii.
Drużyny zostały podzielone na
dwie grupy. W swojej grupie przy-
suszanki łatwo wygrały trzy mecze
z wynikami po 2:0, później w dru-
żynie nastąpiło zbyt duże rozluź-
nienie, czego skutkiem była poraż-

ka z UKS Jedynką Kozienice 1:2.
W rozgrywkach play-off Tempo
uległo zawodniczkom CSS Botosa-
ni 0:2. Rumunki zaskakiwały dobrą
zagrywką i skutecznymi atakami.

Nie pozwalały sobie na błędy, a ra-
czej zmuszały przysuskie zawodni-
czki do ich popełniania. W walce
o trzecie miejsce dziewczęta poka-
zały charakter, nie bojąc się druży-
ny ze stolicy. Mimo kryzysu w pier-
wszym secie, gdzie odbierane piłki
były niedokładnie dogrywane do
rozgrywającej, przysuszanki pora-
dziły sobie z MDK Warszawą pew-
nie wygrywając drugi set i tie-bre-
ak. Mimo tego, że zawodniczki

z Warszawy były bardzo wysokie,
nie mogły sobie poradzić z atakują-
cymi z UKS Tempo. Mocne i celne
zagrywki spowodowały rozbicie się
zespołu warszawskiego. Przysucha

w Kozienicach miała wierną grupę
fanów, którzy podnosili zawodnicz-
ki na duchu, będąc "siódmym za-
wodnikiem". Praca i wysiłek, które
zawodniczki włożyły w ten turniej
zaowocowała indywidualną nagro-

dą dla Moniki Rejmer - najlepszej

rozgrywającej turnieju, a MVP dru-
żyny UKS Tempo została Milena
Pawlusiak. Dziewczęta serdecznie

dziękują trenerowi - Adamowi Pał-
ganowi, dzięki któremu osiągnęły

trzecie miejsce. Przedstawiciele
czeskiej drużyny VKM Rema Ry-

chnov i rumuńskiej CSS Botosani
zaprosili zawodniczki z Przysuchy
na podobne turnieje, ale nie wiado-
mo czy UKS Tempo skorzysta
z tych zaproszeń, ponieważ brakuje

na takie wyjazdy środków finanso-
wych. Zawodniczki same musiały

opłacić swój pobyt w Kozienicach,
a za przejazd zapłacił Urząd Gminy
i Miasta Przysucha.

Sympatyków siatkówki zaprasza-

my na mecze kadetek i juniorek
zespołu UKS Tempo, które zaczęły

się już we wrześniu i są rozgrywane

w Publicznej Szkole Podstawowej
nr 1 w Przysusze. W poprzednim
sezonie przysuszanki zajęły piąte

miejsce, mamy nadzieję, że w tym
roku będzie lepiej.

Juniorki:
Radomka Radom - Tempo Przy-

sucha 0:3 (15:25)(18:25)(21:25)
Tempo Przysucha - Jedynka Ko-

zienice 1.10.2010 godz. 17
Tempo Przysucha - Radomka Ra-

dom 9.10.2010 godz. 11

Kadetki:
Tempo Przysucha - Armat Kozie-

nice 10.10.2010 godz. 11
Tempo Przysucha - Jedynka Ko-

zienice 22.10.2010 godz. 17
Tempo Przysucha - Beta Pionki

20.11.2010 godz. 11

Weronika Wiaderek

Skład srebrnej drużyny:

Mateusz Norek, Albert Nicpoń,

Cezary Czubak, Piotr Skiba, Mariusz Majewski,

Artur Kowalski oraz Rafał Majewski,

Łukasz Sosiński, Krzysztof Nicpoń,

Przemysław Włodarczyk, Karol Pałgan

i Witold Strózik. Trener Leszek Wamil.

Trzykrotni Mistrzowie Polski
z Przysuchy

Zawodnicy z Przysuchy: Jakub
Soja, Rafał Biegaj i Seweryn Cieś-
lik, grający w zespole KSSPR Koń-
skie, w tym roku zdobyli kolejne,
trzecie już z rzędu Mistrzostwo
Polski w Piłkę Ręczną juniorów
młodszych.

Trzej przysuszanie swoją przygo-
dę ze szczypiorniakiem zaczęli już
w podstawówce, gdzie pod pilnym
okiem Grzegorza Jaszczury i Woj-
ciecha Barana nabywali piłkarskie
umiejętności. W tym czasie nabrali
pewności siebie grając i wygrywając
z takimi drużynami jak Agrykola
Warszawa czy Wisła Płock. Ich ta-
lent i pracowitość zostały zauważone
i docenione w Końskich, gdzie dalej
mogli się rozwijać. Spragnieni suk-
cesów po kolei wygrywali różne tur-
nieje i zawody m.in. Ogólnopolski
Turniej Piłki Ręcznej o Puchar Sta-

rosty Świebodzińskiego czy o Puchar

Burmistrza Świecia. Dla
podopiecznych trenera Ra-
fała Przybylskiego to jed-
nak było za mało. W 2008
roku zdobyli złoty medal
w kategorii młodzików, do
którego przyczynili się za-
wodnicy z Przysuchy. Rok
później powtórzyli sukces,
zdobywając mistrzostwo
w kategorii juniorów młod-
szych.

W tym roku kolejne mist-
rzostwo osiągnęli w Wąg-
rowcu, wygrywając z Wisłą Płock
35:34 (16:19). Od początku szczy-
piorniści wierzyli w zwycięstwo.
W meczach grupowych bez proble-
mu poradzili sobie z Łodzią, Kwi-
dzynem i Wągrowcem. Półfinał
z Kusym Szczecin, który wygrali
35:28 był dla nich tylko rozgrzewką
przed prawdziwym bojem. Finał ro-

zegrali z Wisłą Płock, w którym nie
zabrakło gry na poziomie prawie oli-
mpijskim. Obie ekipy pokazały co
tak naprawdę potrafią, ale wygrał
lepszy. Mimo przewagi Wisły Płock,
która prowadziła po pierwszej poło-
wie, nie poddali się i walczyli do
końca. Po raz trzeci zdobyli tytuł
Mistrza Polski. Weronika Wiaderek

Złota drużyna:

Rafał Biegaj, Jakub Soja, Seweryn Cieślik,

Przemysław Witkowski, Mateusz Kornecki,
Kamil Chyliński, Karol Jachimowski,

Michał Kołodziej, Hubert Kornecki,

Piotr Krzywkowski, Wiktor Kubała,

Wojciech Włoszczyński, Maciej Zając.

XIII Ogólnopolskie Igrzyska LZS Kielce 2010

Srebro dla siatkarzy z Przysuchy
W dniach 26-28 sierpnia br. w Kiel-

cach odbyły się XIII Ogólnopolskie

Igrzyska LZS. Po raz pierwszy w im-

prezie tej rangi wystartowali ucznio-

wie Zespołu Szkół Nr 1 im. Jana

Pawła II w Przysusze, reprezentując

barwy UKS "Tempo" Przysucha. Dru-

żyna prowadzona przez trenera Lesz-

ka Wamila wypadła znakomicie zdo-

bywając srebrny medal igrzysk. To

jedyny medal dla województwa mazo-

wieckiego w grach zespołowych pod-

czas igrzysk.

W turnieju finałowym obok siat-

karzy z Przysuchy wystąpiły drużyny:

ZSP Połczyn Zdrój z województwa

zachodnio-pomorskiego, LKS Bobo-

wa z województwa małopolskiego

i LUMKS "Kasztelan" Rozprza z wo-
jewództwa łódzkiego.

Mecze rozgrywano w Hali Legio-

nów MOSiR w Kielcach, systemem
rozgrywek "każdy z każdym".

Wyniki spotkań:

ZSP Połczyn Zdrój - LKS Bobowa 0:3

(14:25)(17:25)(22:25)

Kasztelan Rozprza -

"Tempo" Przysucha 1:3

(18:25)(25:13)(23:25)(

22:25)

ZSP Połczyn Zdrój - "Kasztelan" Roz-

prza 1:3 (22:25)(25:17)(19:25)(11:25)

LKS Bobowa - "Tempo" Przysucha

3:0 (25:16)(25:16)(25:18)

LKS Bobowa - "Kasztelan" Rozprza

3:1 (23:25)(25:21)(25:23)(25:20)

"Tempo" Przysucha - ZSP Połczyn

Zdrój 3:0 (25:19)(25:16)(25:17)
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Warsztaty muzyczne na górskich szlakach

Trzydziestoosobowa grupa mło-

dych muzyków z Młodzieżowej Or-

kiestry Dętej działającej przy Domu

Kultury w Przysusze odbyła warsz-

taty muzyczne w Zakopanem. Naukę

gry połączono z wędrówkami po gó-

rach i poznawaniem uroków Tatr.

Tydzień wakacji w sierpniu człon-

kowie Młodzieżowej Orkiestry Dętej

działającej przy Domu Kultury

w Przysusze spędzili na warsztatach

muzycznych, zorganizowanych

w Zakopanem.

- Tę formę wypoczynku zorgani-

zował młodzieży Urząd Gminy

i Miasta - powiedział nam Mirosław

Pilipczuk dyrektor Domu Kultury. -

Złożyliśmy wniosek do Lokalnej

Grupy Działania "Razem dla Rado-
mki" o dofinansowanie projektu let-

nich warsztatów muzycznych w ra-

mach PROW. Młodzież była pod

dobrą i fachową opieką instrukto-

rów: Marka Kowalskiego, Grzegorza

Nowickiego, Krzysztofa Sikorskiego

i kapelmistrza orkiestry Marka Zdy-

ba. Zakwaterowani zostali w pięk-

nym ośrodku, gdzie mieli do dys-

pozycji salę prób, kryty basen i bois-

ka sportowe. Zwiedzili Zakopane,

Poronin, byli na Gubałówce i na

Kasprowym. Do domów wrócili pe-

łni wrażeń, zdrowsi o pobyt na świe-

żym, górskim powietrzu i mocniejsi

w swych muzycznych umiejętnoś-

ciach.

- Serdecznie dziękuję w imieniu

kadry i członków orkiestry władzom

miasta za zorganizowanie nam tego

wyjazdu - mówi Marek Zdyb kapel-

mistrz Młodzieżowej Orkiestry Dę-

tej. - Mieliśmy doskonałe warunki

lokalowe, by ćwiczyć i odpoczywać.

Pogoda dopisywała, wiec korzystali-

śmy z okazji, by dużo zwiedzać.

Taka forma pracy i odpoczynku mia-

ła dla mnie osobiście dodatkową wa-

rtość. Mogłem poznać swoich pod-

opiecznych lepiej, dostrzec nie tylko

ich talenty muzyczne, ale i umiejęt-

ności życia w grupie. Uważam, że

warsztaty doskonale spełniły swoją

rolę - dodaje Marek Zdyb.

Świetlice przygotowują się do zimy

Spotkanie w Domu Kultury

Opiekunowie świetlic wiejskich
w Dębinach, Smogorzowie, Glińcu,
Janikowie, Skrzyńsku, Zbożennej,
Krajowie, Janowie, Wistce i Przy-
susze uczestniczyli w spotkaniu zo-
rganizowanym w przysuskim Do-
mu Kultury. Omawiano sprawę
przystosowania pracy świetlic do
okresu jesienno - zimowego, wska-

zywano na potrzeby placówek,
podsumowano akcję Lato 2010.

- Rozpoczął się rok szkolny i dla-
tego zmianie muszą ulec godziny

pracy świetlic - powiedział Mirosław

Pilipczuk dyrektor Domu Kultury
w Przysusze. - Zbliża się zima,

a świetlica może być miejscem ocze-

kiwania przez dzieci na autobus wio-

zący je do szkoły. Przypomniał jed-

nocześnie o zabezpieczeniu przez

świetlice opału na zimę. Pozytywnie

ocenił przebieg zajęć organizowa-

nych w świetlicach, w ramach akcji

letniej. Do bardzo udanych imprez

organizowanych wspólnie przez

wszystkie świetlice zaliczył rajd ro-

werowy do Domaniowa.

Obecny na spotkaniu Zbigniew

Augustyniak dyrektor Przysuskiej

Służby Komunalnej poinformował

o rozpoczynającym się remoncie da-

chu na budynku świetlicy w Glińcu,

o zakupie nowego piecyka - kominka

dla świetlicy w Smogorzowie oraz

o montażu placu zabaw przy świet-

licy w Skrzyńsku. Aktualnie wyre-

montowany został już dach na bu-

dynku świetlicy w Wistce, a wszyst-

kie świetlice posiadają zaplecze

w postaci placu zabaw. Urządzenia

placu zabaw zostały także zamon-

towane w tym roku w Zawadach

i Jakubowie.

Opiekunowie świetlic zgłaszali

potrzeby w zakresie doposażenia

placówek, głównie w gry planszowe.

Dostrzegają też potrzebę wyposaże-

nia świetlic na przykład w stoły bila-

rdowe.

- Spotkania z opiekunami świetlic

organizujemy systematycznie - info-

rmuje dyrektor Pilipczuk. - W ten

sposób wszystkie potrzeby tych pla-

cówek oraz organizacja ich pracy

omawiane są na bieżąco.
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